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З А П И С Н И К 
  са 37.  сједнице Представничког дома  

 Парламентарне скупштине  Босне и Херцеговине,  
одржане 22. октобра 2008. године 

 
 Сједница је  почела у 10 часова. Присуствовало је 39 посланика. Оправдано су одсуствовали: 
Јован Тодоровић, Сњежана Рајилић и Мехмед Суљкановић. 
 Из Савјет министара БиХ сједници су присуствовали: предсједавајући Никола Шпирић, 
министри Драган Вранкић, Бариша Чолак, Средоје Новић, Тарик Садовић и Младен Зиројевић, 
замјеници министара Фуад Касумовић, Сенад Шепић и Веселин Пољашевић, те директор 
Дирекције за европске интеграције Осман Топчагић. 

Из међународнх организација присуствовали су представници  ОХР-а, ОЕБС-а, НАТО-а, 
ЕУСР-а,  ЕУПМ-а и америчке амбасаде, као и невладине организације Центри цивилних иницијатива.  
 
 У уводним напоменама предсједавајући Дома Нико Лозанчић рекао је да је сједницу 
сазвао по хитном поступку, одмах након што је у парламентарну процедуру достављен 
Споразум о стабилизацији и придруживању. Сједница има само једну тачку дневног реда, 
чиме се жели показати колики значај за Босну и Херцеговину има овај споразум.  

Предсједавајући је затим подсјетио да је у предлогу дневног реда наведеном у позиву 
за сједницу грешком уврштен и Привремени споразума о трговини и  трговинским питањима 
између Европске заједнице и Босне и Херцеговине, јер је тај споразум већ ратификован,  о чему је, на 
иницијативу Секретаријата ПСБиХ, Предсједништво БиХ накнадно дописом извијестило Дом. 
Тим дописом ван снаге је стављен ранији допис уз који су Парламентарној скупштини БиХ 
достављени ови споразуми.  У складу са наведним, предсједавајући је за 37. сједницу предложио 
само једну тачку, а то је: 

Давање сагласности за ратификацију Споразума о стабилизацији и 
придруживању између Европских заједница и њихових држава чланица и Босне 
и Херцеговине. 

Није било расправе о предлогу дневног реда.1 
Према томе, Дом је за 37. сједницу прихватио сљедећи 

 
Д Н Е В Н И  Р Е Д 

1. Давање сагласности за ратификацију Споразума о стабилизацији и 
придруживању између Европских заједница и њихових држава чланица и Босне 
и Херцеговине. 

 
У уводним напомена, предсједавајући Нико Лозанчић рекао је да  је материјал за ову тачку 

веома обиман и да је стога у писаној форми достављен само клубовима посланика, а да су сви 
посланици материјал добили на е-mail адресе, у електронској форми. Подсјетио је да је на 10. 
заједничкој сједници оба дома Парламентарне скупштине БиХ презентован Споразум и 

                                                 
1 Бранко Докић поставио је питање зашто у дневни ред није уврштена његова иницијатива у вези са говорима 
предсједавајућег Предсједништва БиХ, али је касније, на 38. сједници, рекао да је то грешком изнио на овој 
сједници, па зато није третирано као предлог за допуну дневног реда.  



 2
обављена свеобухватна раправа, те да на овој сједници није потребно водити ширу расправу. 
Упознао је Дом да је на сједници Проширеног колегијума договорено да се пригодним 
уводним излагањем Дому обрати предсједавајући Савјета министара БиХ, те да, уколико 
оцијене потребним, у расправи учествује по један представник сваког клуба посланика. Тако 
би сједница могла бити завршена за један сат. 
 
 Послије уводних напомена предсједавајућег Дома, краће излагање о Споразуму поднио 
је предсједавајући Савјета министара Никола Шпирић.  
 Никола Шпирић је на почетку излагања позвао посланике да се на данашњој расправи 
искључиво руководе коначним циљем, а то је пуноправно чланство у Европској инији. Рекао 
је да Споразум, који је потписан 16. јуна 2008. године, не може ступити на снагу док га не 
ратификују државе чланице Европске уније, а основна претпоставка за то је да га прво 
ратификује Парламентарна скупштина БиХ. Апеловао је на посланике да се посао 
ратификације уради најефикасније, како бисмо обезбиједили чврст аргумент да од држава 
чланица Европске уније затражимо што скорију ратификацију у њиховим парламентима. 
Данашња конструктивна расправа послужила би као чврст аргумент у нашим рукама да 
снажније покуцамо на врата Европске уније. Савјет министара БиХ је од потписивања 
Споразума о стабилизацији и придруживању предузимао низ мјера и активности с циљем 
даљег приближавања Европској унији. На 2. тематској сједници Савјета министара о 
европским интеграцијама, одржаној 31. 07. 2008. године, донесена је Одлука о успостављању 
јединица за европске интеграције, којом се одређује успостављање организационих јединица 
и радних мјеста у органима управе БиХ за обављање послова координације процеса европских 
интеграција. На 3. тематској сједници, одржаној 25. 09. 2008. године, Савјет министара 
усвојио је Информацију о потреби успостављања заједничких тијела за спровођење 
Споразума о стабилизацији и придруживању, а на тематској сједници одржаној 06. 10. 2008. 
године донесена је Одлука о успостављању Комисије за европске интеграције у оквиру 
Привременог  одбора за стабилизацију и придруживање, чији је први састанак одржан у 
Сарајеву 07. 10. 2008. године. 
 Након излагања предсједавајућег Савјета министара БиХ, у расправи су учествовали: 
Халид Гењац, Азра Хаџиахметовић, Денис Бећировић, Мартин Рагуж, Рифат Долић,  Драго 
Калабић, Момчило Новаковић, Јерко Иванковић Лијановић, Велимир Јукић и Бранко Докић.  

Послије расправе Дом је једногласно, са 36 гласова ''за'' (из Федерације БиХ 26, из 
Републике Српске 10), дао сагласност за ратификацију Споразума о стабилизацији и 
придруживању између Европских заједница и њихових држава чланица и Босне и Херцеговине. 

 
Закључујући сједницу, предсједавајући Дома Нико Лозанчић још једанпут је истакао важност 

Споразума о стабилизацији и придруживању за Босну и Херцеговину. Додао је да пред Парламентом 
стоји велики посао на усклађивању законодавства и испуњавању свих услова на путу ка Европској 
унији и у том контексту позвао све релевантне чиниоце у Босни и Херцеговини на активан однос како 
би у испуњавањау својих обавеза били што успјешнији.  

Предсједавајући је на крају обавијестио Дом да ће Колегијум Дома упутити писмо 
парламентима свих држава чланица Европске уније, са молбом да и оне што прије ставе на дневни 
ред ратификацију овог споразума, те позвао Комисију за спољне послове и парламентарне групе 
пријатељства да и оне упуте писма са молбом адекватним тијелима парламената држава чланица 
Европске уније. 

Овим је, у 11.10 часова, завршена 37. сједница Представничког дома. 
 
 Саставни дио Записника је транскрипт сједнице. 
   
             СЕКРЕТАР                                        ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ      
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                                ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
       Бранка Тодоровић                                                             Нико Лозанчић 
          


